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رونمـایی های روتنبرگ از به روز ترین سیستم های 

دنیا در نمایشـگاه همگان رو به تحسـین واداشت  

روتنبرگ با دست پر به نمایشگاه آمد؛

پنجره ایرانیان؛ از خیابان سئول که وارد خیابان نمایشگاه شدیم، رقص رنگ قرمز، توجه مان را به لگوی روتنبرگ جلب کرد. بنرهای روتنبرگ 
کل خیابان را پرکرده بود و توجه همه را به خود جلب می کرد. از همان آغاز خبر این بود که این مجموعه با برنامه ای خاص پا به نمایشگاه گذاشته 

است. یاد حرف های »بهرام جعفری« 
مدیر فــروش روتنبرگ افتادم که در 
گفت وگویی با »پنجره ایرانیان« حاضر 
بود و می گفت: من سال هاست  شده 
در صنعت در و پنجره و تولید پروفیل 
یو پی وی سی فعالیت کردم و بیش از 
یک دهه در سمت مدیر فنی و فروش 
و تجربه   دانش  به کسب  آلوپلاست، 
پرداختــه ام و در این مدت، با حضور 
در جلســات فنی و بخش تحقیقات 
و توسعه شــرکت آلمانی آلوپلاست 
سعی در به روز رسانی دانشم در این 
این مدت، حضور  حوزه کرده ام. طی 
نمایشگاه های  معتبرترین  در  مستمر 
دنیا سبب شــد تا با سیستم های به 
روز تولید دروپنجــره و پروفیل های 
آن در اروپا آشــنا شــوم و از زمان 
سیستم ها  این  روتنبرگ،  با  همکاری 
از دیگری در شــرکت  را یکی پس 
چنین  با  کردیم.  بکارگیری  روتنبرگ 
پیشــینه ای و این سطح از فعالیت ها 
در طول فعالیت این شــرکت، امروز 
با همراهی سایر  را  شرکت روتنبرگ 
در  آمــاده حضور  کاملا  همــکاران، 

بازارهای بین المللی کرده ایم«.
آنچه جعفــری گفته بــود به نظر 
می رســد حالا جامعه واقعیت به خود 
گرفتــه و آنها دارند وارد بازار جهانی 
باشند.  هم شــده  شاید  و  می شوند 
جعفری این را هم گفته بود: »آنچه در 
روتنبرگ رواج دارد محصول سیستم 
نویــن فکری اســت کــه در اصل، 

ارمغانی از شــیوه هایی است که صنعتگران آلمانی بکار می گیرند، که با اجرای طرح توسعه، کارخانه روتنبرگ در استان کردستان در مدت سه 
ساله خود اکنون با 20 خط اکسترود در حال فعالیت است.« یکی از روزهای برگزاری نمایشگاه در وپنجره تهران، با بهرام جعفری به گفت وگو 

نشستیم که ماحصل آن در ادامه آمده است:

اشــاره

گو
گفت
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امسال وقتی وارد نمایشگاه شــدیم در مسیر ورود به نمایشگاه و 
سالن ۳۸ حجم انبوه تبلیغات روتنبرگ را مشاهده کردیم. این سبک 
و ســیاق چنین ســوالی را طرح می کند، چه شــد که امسال به این 

جمع بندی رسیدید تا این گونه به نمایشگاه دروپنجره بیایید؟
واقعیت این اســت ما چند ســالی اســت که به طور ویژه بر تولید و تکمیل سبد 
کالایی روتنبرگ و تنوع دادن به آن تمرکز کرده ایم. در درون کارخانه نیز برنامه های 
توسعه ای  اجرا کرده یا در دست اجرا داریم تا بتوانیم به نیاز تمام لایه های بازار پاسخ 
دهیم. در طول این ســال ها به عنوان پیش نیاز، لایه های مختلف بازار را شناسایی 
کرده ایم و برای هر کدام، برنامه خاصی نوشــته ایم تــا بتوانیم تمام نیازهای آنها را 
پوشــش دهیم. به عنوان نمونه در موضوع انبوه سازی ساختمان ورود کرده ایم و این 
توان را یافته ایم تا با سبد متنوعی از کالاها که در تعریف محصول اکونومی می گنجد 
و مورد نیاز پروژه های انبوه ســازی اســت، به نیاز این بخش از بازار پاسخ دهیم. در 
بخش ســاختمان های لوکس و ویلاها نیز چند سالی مشــکل وجود داشت و جای 
خالی اســتفاده از دروپنجره پروفیل های یوپی وی ســی در این پروژه ها دیده می شد. 
خوشبختانه ما توانسته ایم با برنامه مدون این نیاز را نیز پوشش دهیم و بخشی از این 
بازار را احیا کنیم. تا قبل از این همه این سیســتم های لوکس از آلمان وارد می شد و 
ما توانســتیم با واردات قالب های آنها از آلمان، خطوط تولید یوپی وی سی را طوری 
دگرگون کنیم که این بخش از بازار نیز بتواند به نیاز خود دســت پیدا کند. همانطور 
که اطلاع دارید سیســتم یوپی وی سی در مقایسه با پروفیل های آلومینیومی مزایایی 

دارد که پروژه های لوکس و ویلاسازها نیز می توانند از آن استفاده کنند.
 چه مزایایی؟

خلاصه عرض می کنم که این سیســتم نسبت به سیســتم آلومینیومی مقرون به 
صرفه تر اســت. در موضوع آب بندی که مساله ای بسیار مهم در ساخت و دروپنجره 
اســت، عملکرد بســیار بهتری دارد. ما توانســتیم سیســتم هایی وارد کشور کنیم 
و پروفیل ســازی یوپی وی ســی را طوری ارتقا دهیم که بتــوان از این محصول در 

پروژه های لوکس و ویلاسازی نیز استفاده کرد.
مرســوم است که شــرکت های بزرگ محصولات جدید خود را در 
رویدادهای خاص مانند نمایشگاه، در معرض دید قرا می دهند. شما 

چطور؟ در این نمایشگاه، محصول جدیدی هم رونمایی کرده اید؟
بله. ما مهم ترین اقدام مان رونمایی از محصولات جدید در نمایشگاه امسال بود. در 

این نمایشگاه روتنبرگ از سه محصول جدید خود رونمایی کرده است. یکی از آن ها 
سیســتم چند ریل روتنبرگ اســت که در آن می توانید به ازای عریض بودن بازشو، 
ریل اضافه کنید. در این سیســتم این قابلیت وجود دارد هر قدر که بازشو عریض تر 
باشد، به تعداد مورد نیاز ریل افزوده شود. رونمایی دیگر از سیستم اسمارت یا کشویی 
ما بود که می توانید با کمک آن، تا ارتفاع ســه متر پنجره کشویی داشته باشید. این 
سیســتم ها برای اولین بار در ایران رونمایی می شوند و می توانند برای صنعت پنجره 
اهمیت زیادی داشته باشند.محصول سوم که رونمایی شد، پروفیل سری ۸0 لولایی 
اســت که آن نیز برای نخستین بار در صنعت پروفیل سازی رونمایی شده است. این 
بخش از پروفیل ها به این دلیل دارای اهمیت هستند که مقاومت بسیار زیادی دارند 
و می تــوان پنجره های بزرگ را با این پروفیل ها ســاخت. مجموعه این رونمایی ها 

می تواند جایگاه پروفیل یوپی وی سی را در ساخت پنجره های عریض متحول کند.
ســال گذشته فرصتی دســت داد تا از مجموعه روتنبرگ در شهر 
ســنندج دیدن کنیم. آنجا به نظر می رسید طرح توسعه ای در دست 

اجرا دارید. درست است؟
بله! ما بیش از ۵ ســال اســت که برای توســعه مجموعه طرح و برنامه داریم و 
بخشــی از آن را نیز به مرور اجرا کرده ایم و این مســیر، مســتمر و ادامه دار خواهد 
بود. یکی از این برنامه ها این بود که بتوانیم سیســتم »میکسینگ پلن« از اروپا وارد 
کنیم. این اقدام انجام شــده و با بالاترین سطح ظرفیت، راه اندازی شد. اکنون ما با 
20خط اکســترودر می توانیم پاسخ نیازهای بازار را بدهیم. یکی از موارد دیگر تولید 
همین محصولاتی اســت که عرض کردم و در نمایشــگاه رونمایی شده است. این 
محصولات پیش از این از ترکیه و دیگر کشــورهای اروپایی وارد می شد اما اکنون 
روتنبرگ می تواند رقیب خوبی برای محصولات اروپایی در منطقه باشد و بخشی از 

این بازار را در اختیار بگیرد.
یکی از موضوعاتی که بارها و بارها برخی از کارشناسان و مسئولان 
صنفی تاکید دارند این اســت که بازار تولید پروفیل یوپی وی سی در 
ایران اشــباع شده است با این اوضاع سوال مهم می تواند این باشد 
که اگر این چنین است چرا روتنبرگ سطح سرمایه گذاری خود را در 

این صنعت، به صورت مستمر افزایش می دهد؟
درباره این موضوع باید کمی توضیح داد. بازار ایران چند بخش دارد. بخش از بازار 
نیازمند پروفیل هایی شــبیه پروفیل روتنبرگ است که پشت تولید آن ایده ای خاص 

گو
گفت



20
ه 1

ـار
شم

   
 14

03
یر 

  ت
م 

ده
 هف

ال
سـ

ن/ 
ـا

رانی
ه ای

ـر
نج

پ

84

وجود دارد و کیفیت در تولید این نوع پروفیل جایگاه بســیار خاصی پیدا کرده است. 
اگر منظور کارشناسان از اشــباع بازار درباره این نوع پروفیل ها بوده است، نظرشان 
اشتباه است. اما به نظر می رسد آنچه مد نظر آن هاست بخشی مربوط به پروفیل هایی 
اســت که بیشتر کپی هستند و بدون هیچ ایده خاصی تولید می شوند. این پروفیل ها 
بدون اســتراتژی و بی هیچ ایده ای فقط با یک لیبل سر از بازار در می آورند و بسیار 
زیاد هســتند. در این بازار حتما اشــباع وجود دارد. مضاف بــر آن در بازار این نوع 

پروفیل، بی اعتمادی به اوج خود رسیده است.
چرا؟

 به این دلیل که افراد زیادی هســتند کــه پروفیل هایی را با لیبل های مختلف به 
نام خودشــان ثبت کرده اند و هیچ تعهد و ضمانتی در برابر کالایی که به بازار ارائه 
می کنند، ندارند اما شــرکت هایی که برندســازی می کنند، ایده دارند؛ برنامه دارند و 
استراتژی. این ها به هیچ عنوان از این خطاها نخواهند کرد. در این شرکت ها کیفیت 
حرف اول را می زند و مشتریان با استفاده یکباره از این محصولات، به تفاوت کیفیت 
آن ها و دیگر محصولات موجود در بازار آگاهی پیدا می کنند و به صورت مســتمر از 
این محصولات استفاده خواهند کرد. یکی از دلایل اساسی برای شرکت های بزرگ 
که مبادرت به تولید با کیفیت می کنند، این اســت که در این شرکت ها استراتژی ها 
با ثبات هســتند. آن ها از تســهیلات بانکی و از خدمات بورسی استفاده می کنند و 
تولیدشــان در تیراژ بالاســت بنابراین تولید آن ها به ماندگاری این شرکت ها کمک 

خواهد کرد. تولید پروفیل یوپی وی سی با یک یا دو خط اکسترودر به هیچ عنوان به 
صرفه نیســت و خطای بزرگی است. این ها مجبورند برای حضور در بازار و رقابت از 

کیفیت محصول خود بزنند. بنابراین هیچ موقع محصول درخوری تولید نمی کنند.
در تولید با کیفیت هم، شــما رقبایی داریــد بنابراین من به عنوان 
مشتری باید در شما ویژگی هایی ببینم تا بتوانم از میان تولیدکنندگان  
با شناسنامه، شما را برگزینم. سوال من مشخصا این است روتنبرگ 

چه ویژگی هایی دارد که من به عنوان مشتری سراغ شما بیایم؟
یکی از ویژگی های اساســی روتنبرگ این اســت که ما بــه محصولاتمان تنوع 
بخشــیده ایم و سبدی بسیار گســترده از پروفیل های کیفیت بالا داریم. ما با سطح 
مقطع هایی که به طور خاص تولید کرده ایم، رســما داریم با پروفیل های آلومینیومی 
رقابت می کنیــم. در بخش دیگر، با پروفیل های درجــه پایین ترمان با پروفیل های 
صنعتی یوپی وی سی در رقابت هستیم و با سبد کلی محصولاتمان در بازار صادراتی 
رقابــت می کنیم. این ســطوح و کلاس بندی که در روتنبــرگ وجود دارد به قدری 
گسترده است و وسعت دارد که به راحتی می تواند بخش های مختلف بازار را پوشش 
 دهد. به همین دلیل ما نگران فروش نیســتیم. مشتری هایی که به ما رجوع می کنند 
نیز نگران تامین نشدن خواسته هایشان نخواهند بود. در لایه لایه بازارهای هدف ما، 

آنقدر تنوع وجود دارد که ما می توانیم همیشه در آن حضور داشته باشیم.
فرض کنیــم نمودار نیاز بازار به پروفیل یو پی وی ســی به کمترین 
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مقدار خودش یا نقطه مینیموم برســد در این صورت طرح روتنبرگ 
برای بازار چیست؟

همانطور کــه عرض کردم ما برنامه ای برای صــادرات پروفیل داریم و در زمینه 
صادراتی طراحی هایی کرده ایم حتی در همین شــرایط تحریمی که محدودیت هایی 
در بــازار جهانی برای حضــور تولیدکنندگان ایرانی وجــود دارد، این برنامه ها قابل 
اجراســت. ما شــعاری داریم با این عنوان که »بازار خاورمیانه را می شناسیم« و به 
همین دلیل به خوبی می توانیم در بازارهای منطقه نســبت به نیازی که آن ها دارند 
حضور داشته باشیم.  واقعیت این است ما در ایران، شرکت های خیلی بزرگی نداریم 
که به صورت درست تولید کنند؛ تعداد شرکت هایی که به صورت درست کار می کند 
و توانایی ایجاد بازار دارند و رو به آینده قدم برمی دارند، از 10 عدد هم کمتر اســت. 
بنابراین در حوزه های پیش روی مان به خوبی می توانیم پیش برویم و محدودیتی در 
این زمینه وجود ندارد. آینده در دســت کسانی است که به صورت درست و اساسی 

سرمایه گذاری کرده اند با شناخت علم و دانش به پیش می روند.
وقتــی به نمایشــگاه را می بینیم، به نظر می رســد روتنبرگ  با 
اســتراتژی تبلیغاتی خاصی وارد نمایشگاه شــده اید. استراتژی 

نمایشگاهی شما چیست؟
تبلیغات ســنگین هیچ موقع استراتژی شرکت روتنبرگ نبوده است. تمایل ما این 
اســت به جای اینکه بخواهیم در موضوعات تبلیغاتی ســرمایه گذاری کنیم، همان 

هزینه را در بحث های زیرساختی شــرکت و نوسازی و توسعه قالب ها هزینه کنیم. 
یکی از دلایلی که ما در تلویزیون تاکنون تبلیغاتی نداشــته ایم همین موضوع است 
اما نمایشــگاه تخصصی صنعت دروپنجره موضوعی متفاوت است و به این دلیل که 
مخاطبان آن مخاطبان تخصصی صنعت دروپنجره هستند در آن شرکت می کنیم. از 
همین جا از فرصت استفاده می کنم و از تمام دست اندرکاران و افرادی که در صنعت 
دروپنجره حاضر هســتند و حتی از تولیدکنندگان پروفیل یوپی وی ســی درخواست 
دارم دســت به دست هم بدهند و در یک همکاری مناسب به روزترین سیستم های 
روز دنیــا را در این صنعت به کار گیرند. علاوه بر آن، از تمام رســانه ها نیز به ویژه 
شــما تقاضا می کنم از دیگر همکاران دعوت کنند تا بیایند و از روتنبرگ بازدید کنند 
و ببینند در این مجموعه چه اتفاقاتی افتاده اســت. از نزدیک مشــاهده کنند ما چه 
سطوح مقطعی را وارد کشور کرده ایم و چگونه نسل جدید پروفیل هایی که در ساخت 
دروپنجره از آن ها استفاده می شود، در این مجموعه تولید می کنیم. این ها مربوط به 
روتنبرگ نیســت این ها متعلق به همه صنعت دروپنجره است. این نوآوری ها متعلق 
به روتنبرگ نیســت، متعلق به همه اســت. ما روتنبرگ را فقط یک برند نمی دانیم. 
روتنبرگ سبکی از تولید و شیوه ای از مدیریت ایرانی است که دوست داریم به همه 

ایرانیان شناسانده شود.
به عنوان سخن پایانی اگر مطلبی باقی مانده است بفرمایید...

خیر همه چیز کامل بود. از شما هم برای تقبل زحمات، قدردانی می کنم.
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